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El passeig del Molinet es reobrirà per
Setmana Santa, després d’11 anys
tancat pel risc de despreniments

l’IM octubre-desembre 2013

L’alcalde escriu: 

«Deixem enrere un any molt intens durant el qual hem
continuat prioritzant el rigor en la gestió econòmica, la
dinamització local, l’atenció social i la millora dels
petits detalls a la via pública.»

Butlletí 
d’informació
municipal
www.torroella-estartit.cat

L'estalvi, la despesa social i la
dinamització econòmica 
marquen el pressupost de 2014.

L’estiu vinent entrarà en servei
el reivindicat nou punt bus de
Torroella de Montgrí.

Recuperem els escòrrecs per
incrementar el desguàs i 
prevenir inundacions a la plana.

Obrim una gran franja de
protecció contra els incendis
forestals al Montgrí.

Aquest mes s’han començat a fer caure els blocs més inestables del vessant esllavissat al cap de la Barra.
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Els finals d’any són moments propicis
per fer balanços i reflexionar sobre la
feina feta, però també per pensar en el
futur més immediat. Estem a punt de
tancar un exercici i obrir-ne un altre que,
malgrat el canvi d’any, representarà un
punt i seguit en el projecte que estem
desenvolupant aquest mandat. Deixem
enrere dotze anys que hem viscut amb
la màxima intensitat i entrem en un
període que estarà marcat, estic con-
vençut, pels primers signes de recupe-
ració de la greu situació econòmica.

Els balanços es poden fer des de molts
punts de vista, però en termes generals
crec que el 2013 hem començat a
recollir els fruits de dos anys de conten-
ció i esforços col•lectius per adaptar la
hisenda municipal a la nova realitat
derivada de la crisi. Malgrat que no m’a-
grada parlar de brots verds, crec que el
rigor en la gestió ha permès que
l’Ajuntament tingui capacitat per mante-
nir una bona prestació de serveis, ser un
element al servei de la dinamització
econòmica i estar al costat dels que
més ho necessiten. Aquestes han estat
i són les nostres principals prioritats.
Gestió econòmica

La gestió econòmica ha centrat bona
part dels nostres esforços i en el pressu-
post de 2014 ja es recullen en gran
manera els fruits de la gestió que s’ha
fet. Hem aconseguit reduir l’endeuta-
ment molt per sota del que ens havíem
proposat en començar el mandat, quan
vam fer l’auditoria econòmica i el pla de
sanejament. De fet, hem assolit els
objectius un any abans del que ens
havíem proposat. I ho hem fet sense
incrementar la pressió fiscal, perquè
considerem que la població no ha de
suportar més càrregues.

Destacar accions concretes és sempre
arriscat perquè te’n pots deixar alguna i
moltes que són importants potser no
són gaire visibles. Amb tot, podem
recordar que aquest 2013 hem inaugu-
rat el Teatre Auditori Espai Ter, iniciat els
treballs per consolidar i reobrir el pas-
seig del Molinet, presentat un projecte
Life per restaurar la Pletera, aconseguit
que es liciti la construcció del nou punt
bus de Torroella, donat suport a l’ober-
tura del centre de distribució d’aliments

de Càritas, posat en marxa la central de
biomassa del CEIP Guillem de Montgrí,
adjudicat la fusta, la cacera i la pastures
del Montgrí,  redactat el projecte per fer
visitable la mina d’aigua de Torroella,
elaborat un Pla d’acció de l’energia sos-
tenible (PAES), fet el nou sanejament de
Sobrestany, avançat en la implantació
de l’administració electrònica, entre
d’altres actuacions.

La llista podria ser molt àmplia, però
també m’agradaria posar l’accent en les

moltes coses que no tenen tanta visibi-
litat. Aquest any hem intensificat l’aten-
ció als petits detalls, a la millora dels
nostres carrers, places, voreres, espais
enjardinats, clavegueram, embornals,
etc. Són accions, moltes vegades peti-
tes, però que milloren la nostra qualitat
de vida. A tot això, cal afegir-hi la feina
relacionada amb la dinamització econò-
mica (fires, jornades, promoció exterior,
ocupació, etc.) i l’atenció social, un
àmbit en el qual també estem intensifi-
cant esforços.

No puc passar per alt que un dels temes
que han marcat aquests darrers mesos
ha estat el projecte de l’EMD de
l’Estartit. Ja he dit en d’altres ocasions
que des de l’equip de govern únicament
hem donat continuïtat a la feina feta
durant els darrers onze anys i a la que
es va fer el passat mandat, quan l’expe-
dient estava molt avançat. Hem actua-
litzat les dades i tramitat el projecte.
Com a alcalde el meu objectiu ha estat
fer el millor expedient possible i donar la
màxima informació a la població.
L’expedient ha estat pràcticament cinc
mesos a exposició pública i hem orga-
nitzat nombroses reunions sectorials. El
projecte ha generat un cert debat,
òbviament, però crec que la població en
general és prou madura com per saber
que cal trobar un fórmula per tancar
d’una vegada per totes aquest tema.
Frenar la tramitació, que no vol dir apro-
vació, perquè al final és la Generalitat
que té la darrera paraula, hauria signifi-
cat obrir velles ferides i un escenari polí-
tic i social que ja teníem superat.
Torroella i l’Estartit som i serem el
mateix municipi.

Vull acabar desitjant-vos a tots i a totes
un bon Nadal i un feliç 2014.

«La gestió econòmica que estem por-
tant a terme ens ha permès reduir l’en-
deutament molt per sota del que ens
havíem proposat en començar el man-
dat. De fet, assolirem els objectius un
any abans del que prevèiem, quan vam
fer l’auditoria econòmica i el pla de
sanejament. Tot plegat sense incre-
mentar la pressió fiscal.»Jordi Cordon i Pulido

Alcalde

«Deixem enrere un any
molt intens durant el
qual hem continuat
prioritzant el rigor en la
gestió econòmica, la
dinamització local i l’a-
tenció social. També
hem intensificat la
millora dels petits
detalls a la via pública.»
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El Molinet es reobrirà per Setmana Santa
després d’estar onze anys tancat al públic
Aquest mes s'han iniciat els esperats treballs d’estabilització del tram de la muntanya del cap
de la Barra afectat per les esllavissades de 1994 i tancat al pas de vianants des de 2001.
L’Ajuntament ha pogut desbloquejar l’execució de l’obra després d’aconseguir que la Unió
Europea (UE) financiï el 50% de l’obra a través dels Fons Feder. 

L'alcalde, Jordi Cordon; la regidora d'Urbanisme,
Sandra Bartomeus, i el regidor de Turisme i Platges,
Genís Dalmau, van assistir al primer dia dels treballs
per visualitzar, així, la importància del que van qua-
lificar com a dia històric per al municipi. L’alcalde va
recordar, davant dels mitjans de comunicació con-
vocats per documentar el moment,  que havien tre-
ballat intensament per aconseguir desbloquejar l’e-
xecució del projecte: «No ens podíem permetre pas-
sar un altre mandat amb el passeig tancat. Ha estat
un greuge excessiu per als veïns i per al conjunt del
municipi.»

Jordi Cordon: «Avui és un dia històric per al municipi»

Operaris de l’empresa Tragsa, fent caure els blocs més inestables del vessant. Aquesta operació és prèvia a la construcció
dels murs i a la instal·lació dels ancoratges que han d’estabilitzar la muntanya.

Després de les reunions de coordi-
nació d’obra, el treballs sobre el
terreny van començar el 2 de de-
sembre. En una primera fase, diver-
sos operaris, assegurats amb cor-
des, van fer caure els blocs més
inestables per sanejar el vessant de
la muntanya. L'operació es va fer
manualment, però també es va uti-
litzar ciment expansiu per esquer-
dar els blocs més complicats. 

Un cop fet el sanejament de blocs
inestables, es procedirà a la cons-
trucció de dos murs d'altura varia-
ble i d'una llargària total de 130,1
metres que tindran la missió d'evi-

tar que pedres despreses caiguin a
la zona baixa. A banda dels murs,
també s'hi instal·laran ancoratges, i
es construirà una xarxa amb forma
d'espina de peix que servirà per a la
recollida d'aigües. Finalment, es
replantarà vegetació adaptable a la
zona per tal de millorar-ne l’estètica
i contribuir a la seva estabilització.

Una prioritat per a l’equip de govern
La reobertura d'aquest emblemàtic
sector del nostre litoral era una
prioritat per a l’equip de govern. Es
tracta d’un espai molt estimat pels
veïns i les veïnes, i també represen-
ta un gran atractiu turístic. Per

aquest motiu, es va sol·licitar ajut
als Fons Feder, que aportaran el
50% del pressupost, que és de
471.000 euros.

Rehabitació del passeig
La consolidació de la muntanya ha
de permetre que l'Estat, posterior-
ment, rehabiliti el passeig, una
actuació llargament reivindicada,
no només per una qüestió estètica,
sinó també per una necessitat fun-
cional i de seguretat. L’equip de
govern està pressionant per tal que
es planifiquin els treballs i es portin
a terme tan bon punt acabi la con-
solidació de la muntanya.

D’esquerra a
dreta, Josep
Delàs,
representant
de Tragsa;
Cordon,
Bartomeus i
Dalmau durant
la visita. 
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Turisme

Guardons de l’Estació Nàutica

El divendres 22 de novembre va
tenir lloc, al restaurant del Club
Nàutic Estartit, el sopar anual dels
socis de l’Estació Nàutica l’Estartit–
Illes Medes. Durant la vetllada es
van lliurar diversos guardons insti-
tucionals: al restaurant Alauda–
Parc d’Atraccions Jocs, pels seus
38 anys de dedicació professional;

al Càmping Castell Montgrí, pels 40
anys, i pels 52 anys a l’Hostal-
Restaurant Can Dalfó i Souvenirs
Catalina Ferrer. A més, es va fer un
reconeixement especial al Grup
Especial d’Activitats Subaquàtiques
de la Guàrdia Civil (GEAS), amb seu
a l’Estartit, pel seu esperit de servei
i col·laboració.

La Direcció General de Costes de
l'Estat ha retirat la runa que s’acu-
mulava en el passeig de la Pletera
de l'Estartit des de primers de
2011, quan es va demolir parcial-
ment per extreure'n material i des-
tinar-lo a la reparació del passeig
dels Griells. Des d'aleshores, el
passeig de la Pletera estava com-
pletament remogut i en un estat
que el feia absolutament impracti-
cable. Per aquest motiu, no es per-
metia l’accés als vianants, per bé
que algunes persones no respecta-
ven la restricció i hi entraven tot i
l’evident perillositat. 

L'Ajuntament havia reclamat insis-
tentment a l’Estat que calia condi-
cionar mínimament el tram parcial-
ment derruït, i extremar les mesu-
res per prevenir-hi accidents.
Finalment, l'Estat ha portat a terme
els treballs i, a banda de retirar el
material acumulat, ha obert un
total de 10 rases transversals a
diferents sectors per impedir-hi l'ac-
cés amb vehicles. Els treballs s'han
planificat i executat en coordinació
amb la Càtedra d'Ecosistemes
Litorals Mediterranis de la UdG i el
Parc Natural del Montgrí, les Illes
Medes i el Baix Ter.

Via pública

L’Estat atén la petició municipal de
millorar la seguretat a la Pletera

Les ordenances fiscals i els preus
públics per a l’any 2014 preveuen
la congelació o reducció dels prin-
cipals impostos i taxes. També
s'amplia el nombre de bonifica-
cions fiscals, que ja en l'exercici
anterior es van incrementar. La
reducció més important és la de
l’ICIO, que baixarà un 10%. També
es reduirà en un 10 %  el preu de
les escombraries de comerços i
càmpings, i en les domèstiques
s’aplicarà una rebaixa d’un 2%.
D’altra banda, es modificarà la taxa
que s’aplica a les grans superfícies
(més de 900 m2 de superfície de
venda). L’Ajuntament vol promoure
la recollida selectiva entre aquests
grans productors i, en aquests
casos, s’aplicarà un escalat de
preu en funció de com separin. Pel
que fa a les bonificacions, es pre-
veu fomentar la instal·lació de pla-
ques d’energia solar, amb una
bonificació del 95% de la quota
d’instal·lació de sistema d’aprofita-
ment tèrmic o elèctric de l’energia
procedent del sol i del 100% de
l’ICIO. També es reduirà en un 40%
l’IVTM dels vehicles híbrids.

L’Ajuntament 
congela o redueix
els impostos i les
taxes per al 2014

Hisenda

Regidors i treballadors municipals
es van concentrar a la plaça de Vila
l’11 de novembre en protesta con-
tra el Projecte de Llei de
Racionalització i Sostenibilitat de
l’Administració Local. Es tracta
d’una llei que nega als municipis
l’autonomia local i suposa una
recentralització de competències,
allunyant els serveis dels ciuta-
dans. La mobilització va ser convo-
cada per les entitats municipalistes
i els sindicats.

Oposició a la Llei de
reforma del món
local que impulsa
l'Estat

Administració local
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Serveis

El reivindicat nou punt bus de Torroella
entrarà en servei el proper estiu

El nou equipament constarà d’una
àrea de paviment formigonat, amb
capacitat per a quatre andanes,
parada de taxis i una marquesina
per a l’espera dels viatgers.
L’actuació abasta una superfície
total de 1.600 metres quadrats i
inclou tota la urbanització perime-
tral, que donarà continuïtat al pas-
seig Enric Morera. 

El punt bus permetrà concentrar
les arribades i sortides dels serveis
regulars de transport per carretera i
millorar les condicions de comodi-
tat i seguretat dels usuaris. També
oferirà una millor imatge, aspecte
de gran importància per a una des-
tinació turística com la nostra.

Millores en les línies regulars
La construcció del reivindicat punt
bus complementarà les millores
que darrerament s’han implimentat
a petició de l’Ajuntament, en  les
freqüències d’algunes destinacions
com a l’Hospital de Palamós,
Barcelona o l’Aeroport del Prat.

La Generalitat ha licitat les obres de construcció del nou punt bus, una infraestructura llarga-
ment reivindicada, que s'ubicarà al final del passeig Enric Morera. Tindrà un cost de 620.000
euros i posarà fi a la perillositat i poca operativitat de l’actual parada de la plaça del Lledoner. 
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Promoció econòmica

La Fira de Sant Andreu s’afegeix al Tricentenari
La recreació de com era el dia a dia a Torroella de Montgrí durant el 1714 va ser una de les
propostes més atractives i ben valorades de les que es van celebrar durant la 620 Fira de Sant
Andreu. Cal remarcar que enguany vam comptar amb prop de 240 expositors, una xifra molt
elevada, que demostra l’atractiu comercial que té la nostra fira.

La recreació del 1714 es va desenvolupar en el marc
de la Fira en el Record. Amb aquesta iniciativa de caire
divulgatiu, l’Ajuntament s’ha afegit al gran gruix d’ac-
tes que ja s’han començat a fer arreu de Catalunya per
commemorar el Tricentenari. L’activitat ens va portar
per diferents espais del nucli antic, on es podien seguir
escenes teatralitzades de la vida quotidiana. Aquest
era un dels nombrosos actes complementaris que es
van desenvolupar durant un intens cap de setmana en
què l’afluència de públic va ser desigual. La pluja de
dissabte al matí i la forta tramuntana de la tarda van
fer minvar el nombre de visitants, mentre que la
bonança de diumenge va omplir la vila de gom a gom. 
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L’escola Portitxol neteja la platja Gran i
elabora un document de sensibilització

Alumnes i familiars de l’escola
Portitxol van portar a terme, el 18
d’octubre, una neteja de la platja
Gran de l’Estartit. La iniciativa esta-
va organitzada per Submon, una
entitat dedicada a la realització de
projectes i estudis en l’àmbit de la
conservació, l’estudi i la divulgació
del mar, i l’Ajuntament.  

Posteriorment, el dia 22, un biòleg
de l’entitat va oferir un cicle de
xerrades a tots els alumnes de pri-
mària per reflexionar conjuntament
sobre com iniciar l'elaboració d'un
protocol de comportament cívic a
la platja. Aquest document es tras-
lladarà a l’Ajuntament perquè el
tingui en consideració a l’hora de
fer campanyes de sensibilització
entre els usuaris de la platja.

L’actuació ha estat seleccionada per la Fundación Biodiversidad dins del Programa
Playas, Voluntariado y Custodia del Territorio, dirigit a entitats de custòdia del
territori per tal de potenciar la participació ciutadana en la conservació de la natura.

Medi Ambient

Els ajuntaments de Torroella,
l’Escala i la Diputació han creat, a
la vora del camí dels Termes, una
gran franja de protecció contra els
incendis forestals destinada a pro-
tegir el Montgrí i la urbanització
adjacent. Es tracta d’una actuació
llargament reivindicada tant pels
dos ajuntaments com pels veïns. 

El camí dels Termes té gran impor-
tància en cas que es produeixi un
incendi ja que vertebraria la capaci-
tat de resposta dels Bombers. 

La franja té una llargada de 3 qui-
lòmetres i una amplada de 30
metres. Els treballs han consistit en
l'aclarida de l'arbrat, la poda baixa

fins a 3 metres d'alçada, l'estassa-
da de la vegetació arbustiva i l'eli-
minació de les restes generades.

S'ha portat a terme en un àmbit de
8,64 ha que es troben dins del
parc natural i de la Xarxa Natura
2000. Aquest entorn és un
Perímetre de Protecció Prioritària
per a la prevenció d’incendis. L'obra
ha implicat un gran treball adminis-
tratiu previ pel fet que totes totes
les parcel·les on s’ha actuat són de
titularitat privada i calia demanar-
ne autorització per treballar-hi.

Els treballs han tingut un cost de
13.728,96 euros, finançats ínte-
grament per la Diputació de Girona. 

Medi Ambient

Franja de protecció contra els
incendis al camí dels Termes

Els restaurants Catamaran (Hotel
Clipper & Villes), Molí del Mig, Alba,
Club Nàutic Estartit i Medes II van-
participar ,el mes d’octubre, en les
VIII Jornades Gastronòmiques «La
poma a la cuina», que organitza
l'Estació Nàutica Estartit-Illes
Medes, amb la col·laboració de
l’Ajuntament. Les jornades tenen
com a objectiu reforçar el coneixe-
ment de la gran varietat de possibi-
litats culinàries que ofereix la
poma, un dels productes agrícoles
més importants en l'economia
local. També s’han convertit en  un
motiu més per mostrar el potencial
gastronòmic dels restauradors
locals, i contribuir a desestaciona-
litzar la temporada turística.

VIII Jornades
Gastronòmiques «La
poma a la cuina»

Promoció turística
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L'Ajuntament va homenatjar, el 24
d'octubre, el veí Pere Ferrer Tibau,
de l'Estartit, amb motiu del seu cen-
tenari. L'alcalde, Jordi Cordon, i la
regidora d'Acció Social, Sandra
Pibernat, el van visitar a l'hotel
Medes II, establiment que regenten
els seus familiars, on li van lliurar un
ram de flors, una placa commemo-
rativa i una carta personalitzada. 

Homentatge a Pere
Ferrer Tibau, de
l’Estartit, amb motiu
del seu centenari

Vida social

Al Mas Pinell s’estan substituint els
punts de llum situats a l’àmbit de la
urbanització que està recepcionada
per part de l’Ajuntament, mentre
que al passeig de l’Estartit s’hi ha
instal·lat un equip amb regulador
de flux, des d’on es podrà ajustar la
tensió d’alimentació de l'enllume-
nat. Això permetrà reduir-ne el con-
sum i optimitzar l’ús de la
instal·lació en funció de les franges
horàries i èpoques de l’any segons
la freqüentació del passeig. Es
podrà abaixar la tensió dels 230 v
als 180 v, amb una lleugera reduc-
ció de la llum emesa per la làmpa-
da, sense que pràcticament ho noti
el vianant. Això representa, quan
es regula als 180 v, un estalvi ene-

gètic d’entre un 40 a un 45 %.
Aquests treballs formen part del
projecte d'adaptació de l’enllume-
nat públic al Reglament de
Protecció del Medi Nocturn. Tenen
un cost de 34.314 euros i compten
amb una subvenció de 15.086
euros del Departament de Territori i
Sostenibilitat, en el marc del pro-
grama d’ordenació ambiental de la
il·luminació exterior. 

La regidora de Medi Ambient i
Urbanisme, Sandra Bartomeus,
assenyala que aquestes mesures
van en la línia de contenció de la
despesa, però també són un pas
més en el ferm compromís de
l’Ajuntament per la sostenibilitat.

Més inversions en estalvi energètic i
reducció de la contaminació lumínica

Serveis

Organització municipal

Acaba l’exposició pública del projecte de l’EMD de l’Estartit

mada per un representant de
cadascun dels grups municipals.
Era una resposta al procés segre-
gacionista que es va portar a terme
entre els anys 1987 i 2001, quan
la via judicial va posar fi a les aspi-
racions de l’Estartit. Posteriorment
es van crear la Comissió d’estudi
de l’EMD i el Consell Municipal de
l’Estartit (CME), un òrgan de des-
concentració i descentralització de
la gestió administrativa. 

Des d’aleshores, els diferents
equips de govern han continuat els
treballs per estudiar la viabilitat de
l’EMD. Aquests mandat, l’equip de
govern ha seguit la feina feta pels
anteriors ajuntaments, ha actualit-
zat la documentació existent i ha
encarregat un nou estudi econòmic
a la Diputació de Girona, que
també conclou la viabilitat del nou
ens. Enllestit aquest procés, el Ple
d’agost va aprovar inicialment el
projecte de creació de l’EMD.

bar suggeriments. També es va
organitzar una taula rodona amb
representants de l’EMD de
Valldoreix, de l’Ajuntament de Sant
Cugat i de l’Agrupació d’EMDs de
Catalunya que va permetre conèi-
xer molts aspectes del funciona-
ment d’aquest tipus d’òrgans de
proximitat i desconcentració dels
serveis municipals. 

En aquests moments la comissió
municipal de l’EMD està estudiant
les al·legacions presentades i eme-
trà un dictamen que es traslladarà
al Ple de gener per a l’aprovació
provisional. Posteriorment, s’envia-
rà l’expedient a la Generalitat, que
és l’administració competent per
autoritzar o denegar l’EMD.

Antecedents
El procés per estudiar la creació
d’una EMD a l’Estartit es va iniciar
el 23 de març de 2002 amb la cre-
ació d’una Comissió d’estudi for-

El 20 de desembre va finalitzar el
període de cinc mesos d’exposició
pública del projecte de creació de
l’entitat municipal de l’Estartit
(EMD). Durant aquest termini s’ha
portat a terme un intensiu procés
d’informació pública i participació
ciutadana per tal de donar-lo a
conèixer. L’Ajuntament ha mantin-
gut nombroses reunions amb enti-
tats i col·lectius representatius del
teixit social, cultural i econòmic del
municipi, així com ha atès tots els
particulars que han volgut fer arri-

L’Ajuntament porta a terme millores en l’enllumenat públic al
Mas Pinell i al passeig de l’Estartit en el marc del projecte de
sostenibilitat i contenció de la despesa. 

La comissió municipal està
estudiant les al·legacions i
presentarà emetrà un dicta-
men previ a l’aprovació provi-
sional del projecte en el Ple de
gener. Després, l’expedient
s’enviarà a la Generalitat, que
és qui té pot decidir finalment
si l’EMD tira endavant o no.
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Hisenda

L'estalvi, la despesa social i la dinamització
econòmica marquen el pressupost de 2014

L’increment del pressupost és
degut al fet que, després de tres
anys, l’Ajuntament ha recuperat la
capacitat de recórrer al crèdit, ja
que ha rebaixat l’endeutament per
sota del 75%, límit fixat per la llei.
Això ha fet possible incrementar la
partida d’inversions respecte el
2013, que es dobla, i planificar
obres d’interès municipal que fins
ara no s’havien pogut fer per les
restriccions de l’Estat i per la crisi.
El pressupost es va aprovar amb els
vots a favor de l’equip de govern
(CiU, LEST i PP) i el vot en contra
de l’oposició (ERC, UPM i COET).

Reducció de l’endeutament
L’alcalde, Jordi Cordon, ha explicat
que la gestió realista i prudent de la
hisenda municipal ha permès avan-
çar un any la possibilitat de dema-
nar crèdits, ja que, inicialment, la
previsió del pla d'ajustament era
per al 2015. En els tres pressupos-
tos gestionats per l'actual equip de
govern, l'Ajuntament ha pogut pas-
sar d'un percentatge d'endeuta-
ment del 89% a menys del 75% en
tancar el 2014. Si no s’hagués
incrementat la partida d’inversions,
aquest percentatge s’hauria situat
al voltant del 65%. No obstant això,

l’alcalde considera que «s’ha asso-
lit l’equilibri financer suficient per
recuperar el nivell d’inversions en
infraestructures i manteniment del
dia a dia que requereix un municipi
com el nostre». 

Malgrat aquest nou escenari, el
fons del pressupost és de continuï-
tat, i segueix criteris de contenció,
estalvi i racionalització de la despe-
sa. També s’han prioritzat les políti-
ques socials i d'atenció a les perso-
nes, així com les que fomenten la
generació d'ocupació i el creixe-
ment econòmic. 

L'Ajuntament continuarà prioritzant l’estalvi, la despesa social i la dinamització econòmica en
el pressupost per al 2014 que va aprovar el Ple del mes de novembre. El pressupost total serà
de 17.309.170,04, un 6,89% superior al del 2013. Després de tres anys de racionalització i
contenció de la despesa, a finals de 2013 l’endeutament municipal s’haurà reduït d’un SXx %.

DESPESES

Capítol

I     DESPESES DE PERSONAL 6.024.000,00
II     DESPESES CORRENTS 6.637.731,74
III    DESPESES FINANCERES 232.550,02
IV    TRANSFERèNCIES CORRENTS 989.485,00
V     FONS DE CONTINGèNCIES 25.000,00 
VI    INVERSIONS REALS 1.853.450,39 
VII   TRANSFERèNCIES DE CAPITAL
VIII   ACTIUS FINANCERS
IX    PASSIUS FINANCERS 1.546.952,89

TOTAL 17.309.170,04

Fase 3b de l’Auditori Teatre Espai Ter (130.000 euros) 
Estabilització de la muntanya del Molinet (236.241 euros) 
Nova escola bressol de l’Estartit (420.000 euros) 
Nova pista coberta (330.413 euros) 
Condicionament de la mina d’aigua per fer-la visitable (55.000 euros) 
Estudi de viabilitat i planificació de la residència d'avis (21.750 euros)
Vestidors i edifici de serveis als Jardins John Lennon (65.000 euros) 
Escales d’accés al pavelló (67.816 euros)
Estalvi energètic (191.389 euros)
Pista coberta i d'ús polivalent (330.413 euros)R
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INGRESSOS

Capítol

I      IMPOSTOS DIRECTES 7.069.000
II     IMPOSTOS INDIRECTES 190.000
III    TAXES I PREUS PúBLICS 4.944.174,58
IV    TRANSFERèNCIES CORRENTS 3.146.102,98
V     INGRESSSOS PATRIMONIALS 225.420
VI    ALINEACIONS D'INVERSIONS REALS
VII   TRANSFERèNCIES DE CAPITAL 451.472,48
VIII   ACTIUS FINANCERS
IX    PASSIUS FINANCERS 1.283.000

TOTAL 17.309.170,04
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Turisme

Un model de turisme sostenible de referència internacional
turisme sostenible i regeneració
d’espais, motiu pel qual es van
traslladar al nostre municipi. Els
assistents van ser rebuts al Museu
de la Mediterrània per l’alcalde,
Jordi Cordon,  i l’assessor turístic
municipal, Josep Capellà, que va
fer una presentació del model turís-
tic local. Més tard es van dirigir fins
a la Pletera on Xavier Quintana,
director de la Càtedra d’Ecosis-
temes Litorals Mediterranis de la
UdG, els va explicar el projecte de
restauració ambiental que es pre-
veu desenvolupar en aquest àmbit i
que s’ha presentat a la convocatò-
ria de projectes Life 2013 de la
Unió Europea. També van fer una
visita per les Medes a bord d’un
vaixell amb fons de vidre. Després
del dinar, van reprendre el progra-
ma de ponències  en el museu, fins
que van retornar a Barcelona. 

El congrés mundial de
turisme responsable que
es va fer a Barcelona a
primers d'octubre va esco-
llir el nostre municipi com
a model a seguir.

La trobada d’experts i professionals
del sector es va va desenvolupar de
l’1 al 4 d’octubre sota el títol genè-
ric Responsible Tourisme in
Destinations: Barcelona-Catalunya
(RTD7). Un d’aquest dies es va
destinar íntegrament a conèixer in
situ una experiència concreta de

El treballs, que s’estan portant a
terme a través de la brigada muni-
cipal, responen a una vella reivindi-
cació del territori, però també a
una necessitat cada cop més gran
atesa la problemàtica associada a
la inundabilitat de la plana.
Francesc Puig, regidor de Món
Rural, recorda que molts d’aquests

regs estaven totalment desapare-
guts, enterrats o bruts de vegeta-
ció. Això feia que l’aigua s’acumu-
lés als camps més temps del des-
itjable, amb el perjudici que això
produïa als pagesos. 

La manca d’una bona xarxa d’eva-
cuació d’aigües accelerava el dete-

Món rural

Recuperem els escòrrecs per incrementar el
desguàs i prevenir inundacions a la plana
L’Ajuntament està netejant i recuperant tota la xarxa d’escòrrecs de la plana del Baix Ter amb
l’objectiu de facilitar l’evacuació d’aigües, minimitzar els problemes d’inundabilitat i protegir
les collites quan es produeixen pluges torrencials. 

riorament dels camins. Puig recor-
da que en els dos darrers anys la
brigada havia hagut de repassar els
camins entre set i vuit vegades
cada any. 

Els treballs tenen com a objectiu
connectar tots els escòrrecs de tal
manera que vagin a parar o bé al
riu Ter o bé al reg del Ter Vell.
Després de les primeres setmanes
de feina, s’ha aconseguit que una
part de la plana ja hi evacuï direc-
tament, com així es va poder com-
provar durant la forta llevantada de
mitjan novembre. Així mateix, el fet
que els escòrrecs estiguin nets i
permetin el pas de l’aigua també
farà que triguin més temps a ser
ocupats per vegetació, fet que
també en dificultava actualment la
seva capacitat de desguàs.

La neteja dels regs millorarà les condicions de l’entorn rural i representarà un
estalvi per a les arques municipals en concepte de manteniment de camins.

Congressos com
l’RTD7 ajuden a
reforçar la
projecció
internacional i el
prestigi de la
nostra
destinació.
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El jutjat ha desestimat el recurs que
va presentar la l'Estat contra
l'Ajuntament per declarar Torroella
de Montgrí com a territori català
moralment lliure de lleialtat a la
corona borbònica i als seus símbols.
En la interlocutòria s’assegura que
l'acord municipal no té conseqüèn-
cies jurídiques i no comporta de per
si cap efecte jurídic que creï deures
concrets. Es conclou que l’acord no
és susceptible de ser enjudiciat des
del punt de vista estricte del Dret
administratiu. La moció es va apro-
var en el Ple de l’11 d’octubre, des-
prés que fos presentada per la
Coordinadora d’Autodeterminació
de Torroella (CAT).

Desestimen el recurs
de l’Estat contra la
declaració de 
territori català lliure

Institucional

2a Nit de l’Esport

Esports

El dissabte 5 d'octubre es va celebrar a l’Espai Ter la 2a edició de la Nit de
l'Esport, un acte organitzat per l'àrea d'Esports amb l’objectiu de convertir-
se en punt de trobada i de reconeixement a clubs o esportistes que han
destacat en algun aspecte de la seva activitat. Aquesta any es van lliurar
guardons a Carles Nugué i Francesc Kleiner, per haver rebut aquest any la
Medalla de l’Esport de les comarques gironines; i a Manel Ibàñez, exjugador
de la UE l’Estartit, UE Torroella i exentrenador de l’EF Baix Ter, a títol pòs-
tum. El premi especial va ser per a l'estartidenc Jordi Xumetra, jugador del
Llevant a Primera Divisió. A banda de l’alcalde, Jordi Cordon; del regidor
d’Esports, Joan Ramon Aladid, i d’altres autoritats locals, també van ser-hi
presents el delegat d’Esports a Girona, Josep Pujols; i el Diputat de
Cooperació Esportiva de la Diputació de Girona, Antoni Guinó.   

El pessebre de Josep Mir
El museu ha instal·lat per cinquè any un pessebre de
mides gegantines, elaborat per l’amic Josep Mir a
l'Espai Montgrí. Va inaugurar-se el 29 de novembre i es
podrà visitar fins al 3 de febrer, per la Candelera.
Aquest any hi ha una especial caracterització de les
muntanyes, els núvols, la presència de llacs amb aigua
real i vegetació viva. Al voltant del pessebre s’han orga-
nitzat dos concursos, un adreçat a tots els visitants,
que hauran de contestar unes preguntes, i un altre
adreçat a tots els usuaris d’Instagram que comparteixin
les seves fotos del pessebre amb l’etiqueta #pessebre-
almuseu i #museudelamediterrània. Més informació i
bases a: www.museudelamediterrania.cat

I Fòrum de Recerca
El museu i el Centre de Documentació del Montgrí, les
Illes Medes i el Baix Ter van organitzar el 16 de novem-
bre, el I Fòrum de Recerca. Aquesta nova iniciativa pre-
tén esdevenir un punt de trobada dels diversos profes-
sionals que realitzen investigacions multidisciplinars vin-
culades amb a l’àmbit del Baix Ter. En aquesta primera
edició es van presentar, en exclusiva, sis treballs
inèdits. El forum s’emmarca dins del programa Cultura
Viva 2013 de l'Observatori del Patrimoni Etnològic i
Immaterial de Catalunya.

El Centre de Documentació és el fruït d'un conveni
entre el Museu de la Mediterrània i l'àrea de Medi
Ambient de la Diputació de Girona. És l'eina per a l'es-
tudi, la recerca, la gestió del territori del Massís del
Montgrí, la plana del Baix Ter i les Illes Medes. Té tres
eixos de treball principals: el medi ambient, el patrimo-
ni cultural i la música,  centrada especialment en la sar-
dana. És obert de dilluns a divendres. Podeu concertar
visita trucant al tel. 972755180 o per correu electrò-
nic: cdd.canquintana@torroella-estartit.cat.

Per la seva banda, el programa Cultura Viva té per
objectiu donar a conèixer directament a les comunitats
que han estat objecte d'estudi els resultats de les recer-
ques en el marc de l'Inventari del Patrimoni Etnològic.
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TELÈFONS D’INTERÈS

Ajuntament

Centre de Serveis de l'Estartit

Oficina de Turisme

Àrea de Cultura

Oficina Municipal d’Escolarització
Recaptació municipal

Serveis Socials
Promoció Econòmica i Comerç

Pavelló poliesportiu
Punt Klau

Ràdio Montgrí (107.1 FM)
Oficina de Català

Servei de Control de Mosquits
Deixalleria i neteja

Llar de jubilats de l'Estartit
Llar de jubilats de Torroella de Montgrí

Tanatori municipal
Policia Local

972 75 88 09
972 75 81 12
fax 972 76 02 36
972 75 25 33
fax 972 75 25 15
972 75 19 10
fax 972 75 17 49
972 75 73 01
fax 972 75 74 37
972 75 73 01
972 75 81 12
972 76 00 29
972 75 51 81
972 76 07 04
972 75 73 01
972 75 74 14
972 75 73 01
972 75 96 43
900 72 06 78
972 75 00 08
972 75 88 20
972 75 85 72 
972 75 01 49
Fax 972 75 11 57

Sistema d’Emergències Mèdiques-SEM
Ambulàncies

Bombers 
Policia-Mossos d'Esquadra

Policia Local
Guàrdia Civil-GEAS 

972 76 11 01
972 75 00 63
972 60 92 22
902 11 14 44

Escola bressol municipal El Petit Montgrí  
Escola bressol municipal Mar i Cel   

Escola bressol Els Petits  
CEIP Guillem de Montgrí  

CEIP Portitxol  
IES Montgrí   

Col·legi Sant Gabriel  
Escola Municipal de Música 

Escola Municipal d'Adults

972 75 92 72  
972 75 19 17  
972 75 82 23  
972 75 72 72  
972 75 14 47  
972 75 92 42  
972 75 84 16  
972 76 00 87  
972 75 51 44 

Biblioteca municipal de Torroella Pere Blasi
Biblioteca municipal de l'Estartit

Cinema Montgrí
Museu de la Mediterrània-Can Quintana

972 75 99 19
972 75 02 17
972 75 78 53
972 75 51 80
fax 972 75 51 82

Serveis municipals

Urgències

Equipaments docents

Equipaments culturals
Amb la col·laboració de:
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FESTA DE CAP D'ANY 

A L’ESPAI TER

Donem la benvinguda al 2014 

amb La Salseta del Poble Sec
Ball+Bossa cotilló+copa de cava

Venda anticipada a Casa Pastors o a l'Espai Ter
Adults: anticipada (18 €) / Taquilla (20 €)

Menors de 16 anys: gratuït (acompanyats d'un adult)

112

Consultori mèdic - CAP de Torroella
Consultori mèdic de l'Estartit

Cita mèdica prèvia
Sanitat respon-consultes sobre salut

Sanitat

Inevitablement, el Cinema Montgrí està a punt
d’entrar a l’era digital. A l’inici de l’any tindrem en
funcionament un equip de projecció en aquest
format, amb la tècnica més avançada i la possibi-
litat d’incorporar-hi, més endavant, el 3D. Això
suposa una inversió molt important que està pre-
vist que sigui sufragada en un 50% pel Cine Club
Torroellenc i en l’altre 50% per l’Ajuntament.

En els darrers mesos, segurament per diferents
motius, es constata una baixada d’assistència,
que es tradueix en pèrdues significatives cada set-
mana. Si continua aquesta línia descendent, pot
arribar a ser inviable la continuïtat d’aquesta acti-
vitat: Torroella es pot quedar sense cinema.

A la dràstica davallada d’espectadors, cal afegir-hi
la imposició de fer front a noves despeses, com
és la declaració de l’IVA, fet que agreuja aquesta
situació. Fins ara, com a entitat sense ànim de
lucre, n’estàvem exempts. 

Durant quasi 30 anys, el Cinema Montgrí, gestio-
nat primer pel Patronat Municipal i en els darrers
10 anys pel Cine Club Torroellenc, ha funcionat
amb notable èxit. 

La voluntat de l’Ajuntament i del Cine Club
Torroellenc és que la continuïtat sigui possible,
però cal la col·laboració de tots. Que així sigui és
molt senzill:

ANEM AL CINEMA
TORNEM A ANAR AL CINEMA

CONTINUEM ANANT AL CINEMA

Abonaments a preus assequibles
Podeu col·laborar comprant abonaments de 40
entrades al preu de 140 € (3,5 € l’entrada,)
o de 25 al preu de 95 € (3,8 € l’entrada).

La davallada
d’espectadors posa en
risc la continuïtat del

Cinema Montgrí

Carta oberta del Cine Club Torroellenc


